
  

  

  

Nørre Alslev Skole, den 19/5 2021  

  

Skolebestyrelsesmøde – Referat  

Salen, Nørre Alslev Skole  

Mandag, den 26/4 2021, kl. 18.30-21.00  
  

Til stede: Astrid, Mathilde, Kirsten, Anette K, Katja, Hanne, Pia C, David, Sofus, Pernille, Nick, Anne Marie og 

Thomas  

Afbud: David og Sofus  

  

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt.  

  

2. Punkter til eventuelt Se 

eventuelt.  

  

Orientering  

 

3. Meddelelser  

• Formanden/Bestyrelsen o LUNA – Intet nyt.  

o Forældrehenvendelse vedr. gårdvagter – Der har med skiftende restriktioner været lavet 

mange forskellige gårdvagtsplaner og i forbindelse med overgangen fra en til en anden, 

så havde vi huller. Der er blevet fulgt op på sagen.  

• Skoleledelsen o Elevtal – 3 ind og 1 ud o NAS modtager 55.000 kr. i 

”trivselspenge” som primært går til 9. årgang og udskoling til trivsel og 

fagligt løft. Vi køber vikarer, som kan frigøre lærere, der kan være 3. lærer på 

årgangen. Yderligere forventer vi at kunne sende 9. årgang på tur, som en 

slags kompensation for manglende lejrskole.  

o Sidste skoledag for 9. kl. og dimission – Vi afvikler sidste skole for 9. kl. samt dimission 

torsdag den 24/6. Vi forventer, at det er muligt at lave et arrangement, der ligner det 

fra sidste år med underholdning på scenen, lærerfrokost og dimission om aftenen 

eventuelt i to hold. Der er sendt en varsling til forældre, om at det bliver den dag. De 

sidste detaljer beslutter vi, når vi ved, hvad der er muligt ift. restriktioner.  

• Elevråd - Intet nyt.  



• Medarbejderrepræsentanter  o Der blev orienteret om opstart med 

forårsbørnene.  

  

Drøftelser  

 

4. Kl. 19.00 – Ophold på scenen uden for skoletiden  

Vi har et stigende antal ”besøgende” på og omkring scenen om aftenen/natten og i weekender. Til tider 

er det svært foreneligt med almindelig skoledrift, og der bliver ikke altid passet på skolen.  

Vi har forsøgt forskellige ting dog uden held.  

SSP deltog i mødet.  

• Vi oplever følgende på scenen: smadrede flasker og affald, forsøg på bål, graffiti, druk, 

hærværk, trusler og vold, hærværk, færdsel på tagene med hærværk mm.  

• Hvem kommer på scenen? Fra 13 til 20 årige men mest 15-16 årige. Meget få er her fra byen.  

• Vi oplever, at problemet er blevet flyttet rundt i kommunen: stationen, banerne ved Østre Skole, 

Evigheden og Cementen og nu er det så NAS tur. Burde der ikke arbejdes mere overordnet med 

problemet? Problemet bliver flyttet rundt men ikke løst.  

• Der bliver spurgt til om SSP kan møde op, når der er unge på scenen. Svaret er, at SSP ikke har 

gademedarbejdere.  

• Politiet blev tilbudt adgang til vores kameraer, men ønskede det ikke. Der blev efterlyst flere 

uanmeldte besøg af Politiet.  

• Det vil blive undersøgt, om vi kan få en vagt, og om det giver mening at skilte på scenen.  

• Det vil blive undersøgt, om der kan sættes flere kameraer op.  

• Borde og bænke bør låses fast langt fra scenen.  

• Lokale borgere arbejder på privat vagtværn.  

• Thomas kontakter Ejendomscenteret samt Undervisningschefen med henblik på hjælp til 

løsninger.  

  

5. Corona  

• Udeskole nu muligt for 5.-8. kl. i de uger, hvor de ellers skulle have fjernundervisning.  

• 9. kl. må nu være på skolen 80% af tiden.  

  

  

Beslutninger  

 

6. Klassedannelse kommende 0., 2. og 3.  

I kommende 0. og 3. er der 28 elever på årgangen og i kommende 2. er der 29 elever. I forhold til 

planlægningen af kommende skoleår, er vi nødt til at beslutte om årgangene skal drives med et eller to 

spor.  

Ledelsen skitserede løsninger samt omkostninger og gevinster ved hver af dem.   



Skolebestyrelsen er ikke tilfreds med, at der skal være så store klasser. Vi risikerer at miste elever alene 

pga. størrelsen. Yderligere vurderes det, at det har trivsels- og læringsmæssige omkostninger, at drive 

så store klasser.  

Thomas skønner det uansvarligt i forhold til økonomien at vælge at drive årgangene to-sporet, hvis ikke 

vi modtager ressourcerne til det. Umiddelbart vil det koste os i nærheden af 1 million kr. at gå fra 

etsporet til to-sporet på de to årgange.  

Det blev besluttet, at der ansøges om dispensation til at starte kommende 2. klasse med 29 elever.  

Folkeskoleloven kræver at der gives dispensation til at starte med mere end 28 elever.   

Yderligere skriver Hanne og Mathilde et brev som følger med ansøgningen, hvor det bliver beskrevet 

hvilke bekymringer og problemer der følger med klassestørrelsen og sammenlægningen.  

  

  

  

Eventuelt  

 

  

  

  

  

Punkter til næste møder  

 

 •  Værdiregelsæt  

  

  

Mødedatoer 2021 (kl. 18.30-21)  

 

• Tirsdag, den 25/5  

• Onsdag, den 16/6  


